



Guided by Integrity, Honesty, Professionalism, Compassion, Respect and Accountability

Les valeurs de la GRC reposent sur l'intégrité, l'honnêteté,
le professionnalisme, la compassion, le respect et la responsabilisation

Mr. Paul Cardegna
Clerk of the Committee
Standing Committee on Government Operations
and Estimates
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6

Dear Mr. Cardegna:

In response to sections 4 and 5 of the motion adopted by the House of Commons Standing Committee on Government Operations and Estimates (OGGO) on October 6, 2022, concerning the travel expenses of the Governor General of Canada (Excerpt):

That, pursuant to Standing Order 108(2), the committee undertake a study of the expenses of the Office of the Governor General's Secretary for its representation activities abroad for the years selected by the committee;

- 4. That copies of unredacted invoices associated with the March 2022 trip to the Middle East of the Office of the Governor General's Secretary be produced as well as a list of all foreign trips undertaken by the current Governor General, Governor General Julie Payette, and Governor General David Johnston after January 1, 2014;*
- 5. That the documents required under section 4 be submitted in English and French and forwarded no later than Monday, October 31, 2022, at noon to the Clerk of the Committee and that the Clerk forward them upon receipt to the members of the Committee;*

The RCMP welcomes the work of the Committee and is committed to providing information to the Committee, while taking into account relevant security considerations.

.../2

In response to the motion outlined above, the RCMP can confirm that our total costs related to the Governor General's visit to the Middle East in March 2022 are \$155,931, with the detailed breakdown in the table below. This total includes \$23,703 in costs incurred by Global Affairs Canada for which recovery was sought from the RCMP. This total reflects all direct incremental salary costs (overtime and shift differential), travel expenditures (meals, incidentals, travel and accommodations), and other operating expenses processed in the RCMP financial system between April 1, 2021, and October 19, 2022. These amounts do not include regular salary and costs related to supporting units. Due to security considerations, the RCMP is only able to provide global costs by category of expense. The RCMP does not disclose any information that may expose security postures adopted to ensure the security of any given principal and/or event.

Expense	Total
Overtime	\$47,924
Travel	\$103,520
Other Expenses	\$4,487
Grand Total	\$155,931

In relation to the committee's study, the following information may also be of assistance. As a general matter of course, RCMP members traveling with a protectee would be afforded the same level of travel and meals as the protectee while in their immediate company. These expenses would be incurred by the responsible Government of Canada department, following which the costs would be recovered from the RCMP. Under any other circumstances, RCMP members are considered as being on travel status and must be in compliance with the National Joint Council Travel Directive.

I trust that this summary of the RCMP's costs provides the necessary information required by the committee in these sections of the motion for its study of the expenses of the Office of the Governor General's Secretary for its representation activities abroad.

Kindest regards,



Brenda Lucki
Commissioner



Guided by Integrity, Honesty, Professionalism, Compassion, Respect and Accountability

Les valeurs de la GRC reposent sur l'intégrité, l'honnêteté,
le professionnalisme, la compassion, le respect et la responsabilisation

Monsieur Paul Cardegna
Greffier du Comité
Comité permanent des opérations gouvernementales
et des prévisions budgétaires
Chambre des communes
Ottawa (Ontario) K1A 0A6

Monsieur,

La présente fait suite aux articles 4 et 5 de la motion adoptée par le Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires de la Chambre des communes (OGGO), le 6 octobre dernier, concernant les frais de déplacement de la gouverneure générale du Canada (extrait) :

Que, conformément à l'article 108(2) du Règlement, le Comité entreprenne une étude sur les dépenses du Bureau du secrétaire du gouverneur général du Canada pour ses activités de représentation à l'étranger pour les années sélectionnées par le Comité;

4) que les copies non caviardées des factures associées au voyage de mars 2022 au Moyen-Orient du Bureau du secrétaire du gouverneur général soient fournies au Comité ainsi que la liste de tous les voyages à l'étranger effectués par la gouverneure générale actuelle, la gouverneure générale Julie Payette et le gouverneur général David Johnston depuis le 1^{er} janvier 2014;

5) que les documents visés au point 4) soient soumis en anglais et français au plus tard le lundi 31 octobre 2022 à midi au greffier du Comité et que le greffier les achemine dès réception aux membres du Comité;

La GRC appuie les travaux du Comité et s'engage à lui transmettre de l'information, sous réserve des considérations pertinentes en matière de sécurité.

.../2

En réponse à la motion susmentionnée, la GRC est en mesure de confirmer que le total des frais engagés lors de la visite de la gouverneure générale au Moyen-Orient en mars 2022 s'établit à 155 931 \$, dont la ventilation figure ci-dessous. Ce total comprend 23 703 \$ en coûts engagés par Affaires mondiales Canada et pour lesquels un recouvrement a été demandé à la GRC. Ce total reflète tous les coûts directs supplémentaires en salaire (heures supplémentaires et primes de quart), les frais de déplacement (repas, dépenses accessoires, voyage et hébergement) ainsi que d'autres dépenses de fonctionnement comptabilisées par le système financier de la GRC entre le 1^{er} avril 2021 et le 19 octobre 2022. Ces montants ne comprennent pas les coûts en salaire normaux et autres coûts liés aux services de soutien. Pour des raisons de sécurité, la GRC peut uniquement fournir les coûts globaux par catégorie de dépenses. La GRC ne divulgue aucun renseignement pouvant exposer les postures de sécurité adoptées pour la protection de toute personne ou de tout événement.

Dépenses	Total
Heures supplémentaires	47 924 \$
Voyage	103 520 \$
Autres dépenses	4 487 \$
Total	155 931 \$

En ce qui concerne l'étude effectuée par le Comité, voici des renseignements qui pourraient être pertinents. En général, les membres de la GRC voyageant avec une personne protégée profitent des mêmes dispositions de voyage et de repas que la personne pendant qu'ils accompagnent celle-ci. Ces dépenses sont engagées par le ministère fédéral responsable, et les coûts sont par la suite recouverts auprès de la GRC. Dans toute autre circonstance, les membres de la GRC sont considérés en voyage et doivent se conformer aux dispositions de la Directive sur les voyages du Conseil national mixte.

J'espère que ce résumé des coûts engagés par la GRC fournit au Comité les renseignements dont il a besoin, conformément aux articles de la motion cités ci-dessus, pour son étude sur les dépenses du Bureau du secrétaire du gouverneur général pour ses activités de représentation à l'étranger.

Je vous prie d'agréer, Monsieur, mes salutations distinguées.



Brenda Lucki
Commissaire